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Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll 8/2022 
  
 

   
 

 Tid Tisdagen den 15 november kl. 17:30 – 17:45 
 Plats Hantverkargatan 3, Glasbruket 
 Justering 

 
 
 

Fredagen den 18 november 2022  

  
  

Närvarande  
 

 Beslutande ledamöter: 
Suhur Salahyusuf (S) för ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) 

 Ulla Sjöbergh (S) 
Tobias Johansson (V) 
Hassan Jama (V)  
Minna Thullberg (MP) 
Bo Sundin (M)  
Mikael Sundin (M) 
Hanna Wistrand (L)  
Destiny Zandi Näslund (KD)  
 
Beslutande ersättare: 
Hamid Ershad Sarabi (C) för vice ordföranden Karin Ernlund (C) 
 
Ersättare:  
Sandra Zuniga Michel (S) 
Moissis Nikolaidis (S) 
Lisa Söderblom Arce (V) 
Lina Lindfors (V) 
Marie Grundström (MP)  
Billy Östh (M) 
 

 
 

 

 

 

 

Tjänstemän: 
 Borgarrådssekreterare Sixten Svanberg (S), borgarrådssekreterare 

Alice Vestlin (C), förvaltningschef Marina Högland, Peter Ahlström, 
nämndsekreterare Marie Norrberg. 
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 § 1 
Val av ordförande, justerare och tid för justering 
 
Beslut 
Idrottsnämnden utser Suhur Salahyusuf (S) till ordförande under 
dagens sammanträde då ordförande och vice ordförande har 
förhinder. 
 
Idrottsnämnden utser Hamid Ershad Sarabi (C) att tillsammans 
med ordföranden Suhur Salahyusuf (S) justera dagens protokoll. 
 
Justering sker fredagen den 18 november 2022. 
 
 
§ 2 
Anmälningsärenden 

A. Funktionshinderrådets protokoll för oktober 
B. Förslag till detaljplan för Trängkåren 6 och 7 m.fl. i 

stadsdelen Marieberg - Samrådssvar på remiss 
C. Kontorsyttrande avseende remiss av Lokal och regional 

klimatomställning – underlag inför klimatpolitisk 
handlingsplan 2023 

D. Svar på medborgarförslag om pool i Bandängen/Högdalen 
E. Svar på skrivelse om tilldelning av ishallar till 

konståkningsföreningar och hockeyklubbar i Stockholms 
stad 

Beslut  
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
Särskilt uttalande på ärende 2B 
Hamid Ershad Sarabi (C), Bo Sundin m.fl. (M) och Hanna 
Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Stockholm behöver fler idrottsanläggningar. Innerstaden är 
särskilt hårt drabbad och har till 2030 ett behov av bland annat 9 
konstgräsplaner, 9 idrottshallar, ca 3 ishallar och 1 
undervisningsbassäng. Planförslaget innebär att en motions- och 
simanläggning innehållande en undervisningsbassäng som drivs 
av en privat aktör kommer att rivas.  
I sitt svar anför förvaltningen följande: 
“Staden har ingen undervisningsbassäng på Kungsholmen vilket 
innebär att behovet av bassängkapacitet inom denna geografi 
ökar ytterligare. Enligt Strategi för idrottsanläggningar 2022-2026 
råder idag ett underskott på sju undervisningsbassänger i 
Stockholms stad, varav en inom Kungsholmen”.  
 
Det är anmärkningsvärt att förvaltningen, trots detta, inte har 
någonting att erinra mot planförslaget. Simning är en livsviktig 
kunskap och redan idag har föräldrar svårt att få platser på 
simkurser för sina barn. Stockholm behöver fler simhallar och 
undervisningsbassänger, inte färre.  
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Vidare lyfts i planförslaget att det finns ett behov av idrottsplatser 
i Marieberg då många skolor är lokaliserade i området. Att då 
riva en motions- och simanläggning utan att ersätta den med en 
ny eller kompensera med andra idrottsytor är den sämsta 
sortens stadsbyggnadspolitik. 
 
Särskilt uttalande på ärende 2D 
Hamid Ershad Sarabi (C), Bo Sundin m.fl. (M) och Hanna 
Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Vi vill tacka för ett bra medborgarförslag. En rolig och levande 
stad behöver öppna mötesplatser där stockholmare från olika 
områden kan mötas och umgås med varandra. Stockholms 
utomhusbassänger är oerhört populära och välbesökta under 
sommarhalvåret. Det är också en av de anläggningstyper som är 
absolut mest efterfrågad av flickor. Utöver att vara populära 
vattenhål för stockholmare i alla åldrar är utomhusbassängerna 
viktiga för att öka simkunnigheten. Här bedrivs simskola under 
sommarhalvåret och många stockholmsbarn har tagit sina första 
simtag i någon av stadens utomhusbassänger. 
Medborgarförslaget förtjänar att utredas ordentligt. 
 
 
§ 3 
Upphandling av ramavtal avseende inköp av pontonbryggor 
m.m. 
Dnr 2.3.3/2022/2438 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att upphandla 
ramavtal avseende inköp av bryggor och pontoner i 
enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

2. Idrottsnämnden delegerar till förvaltningschefen att be-
sluta om förfrågningsunderlag, fatta tilldelningsbeslut, 
ingå avtal med antagen/-na leverantör/-er samt besluta i 
övriga frågor som rör upphandlingen och eventuellt 
tecknade avtal. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 24 oktober 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Suhur Salahyusuf (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
 
§ 4 
Svar på uppdrag avseende stöd till båtbottentvättar 
Dnr 3.4/2022/1702 
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Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
punkt 3 i beslut § 8 Stöd avseende båtbottentvättar (Dnr 
3.4/2022/1702). 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 oktober 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Suhur Salahyusuf m.fl. (S), Hassan Jama 
(V) och Minna Thullberg (MP) föreslår (se beslutet). 
 

2) Hamid Ershad Sarabi (C), Bo Sundin m.fl. (M), Hanna 
Wistrand (L) och Destiny Zandi Näslund (KD) föreslår: 
 
Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
 
Att uppdra åt förvaltningen att återkomma till nämnden 
med ett nytt förslag till beslut för att en ny båtbottentvätt 
ska etableras i Stockholm. 
 
Att därutöver anföra: 
 
Stockholm ska utveckla ett miljömässigt och hållbart 
fritidsbåtliv tillsammans med båtklubbarna. Det ska vara 
lätt att göra rätt och båtägare ska ha de bästa möjliga 
förutsättningarna för att vara miljömässigt hållbara. Med 
miljövänlig teknik och i tät dialog med båtklubbar och 
båtbranschen tar vi Stockholms båtliv in i framtiden.  
 
Under mandatperioden 2018-2022 genomförde det 
grönblå styret ett flertal åtgärder för att utveckla 
Stockholms båtliv i en mer hållbar riktning. En ny strategi 
för fritidsbåtlivet togs fram där en av inriktningarna var 
just att båtlivet ska vara miljömässigt hållbart, 
budgetmedel för att installera fler laddstolpar avsattes 
och en utredning för att inrätta latrintömning på ett flertal 
platser i staden initierades. 
 
Idrottsförvaltningen har i fyra år haft i uppdrag att 
etablera en ny båtbottentvätt i Stockholm, antingen i 
egen regi eller som i innevarande års budget, 
tillsammans med en privat aktör. Totalt har 3,5 miljoner 
kronor avsatts för ändamålet. Det är anmärkningsvärt att 
det tagit så lång tid och förbrukats så mycket 
budgetmedel endast för att komma fram till slutsatsen att 
det inte går att etablera en ny båtbottentvätt i Stockholm. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Suhur Salahyusuf (S) ställer förslagen mot 
varandra och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
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förslag som stöds av ordföranden Suhur Salahyusuf m.fl. (S), 
Hassan Jama (V) och Minna Thullberg (MP). 
 
Reservation 
Hamid Ershad Sarabi (C), Bo Sundin m.fl. (M), Hanna Wistrand 
(L) och Destiny Zandi Näslund (KD) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Ordföranden Suhur Salahyusuf m.fl. (S), Hassan Jama (V) och 
Minna Thullberg (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Stockholm ska arbeta för ett hållbart och miljövänligt båtliv 
tillsammans med båtklubbarna. Båtbottenfärger innehåller farliga 
ämnen som skadar den marina miljön, levande organismer och 
ekosystem. Stockholms sjöar, vattendrag och Östersjön ska vara 
rena från gifter för att skydda människor och miljö, och 
båtbottentvättar är ett medel för att uppnå detta. 
 
Majoriteten har därför i budget för 2023 varit tydlig med att 
förvaltningen fortsatt ska föra dialog med båtklubbar för att öka 
antalet laddstolpar, latrintömningsstationer och båtbottentvättar.  
Att upphandla en båtbottentvätt betyder dock enligt förvaltningen 
att de tvättar som finns idag skulle få svårigheter med sin 
lönsamhet och därmed troligtvis inte kunna drivas vidare. Det är 
inte en situation vi vill hamna i då det skulle innebära färre 
båtbottentvättar i staden. Det är därför rimligt att vi fortsätter 
arbetet på det sätt som beskrivs i budget för 2023.   
 
Övrigt 
Hamid Ershad Sarabi (C) ställde en fråga till förvaltningen vad 
de avsatta 3,5 miljoner kronorna för ändamålet har gått till. 
Förvaltningschefen Marina Högland svarade att pengarna ligger 
kvar då den båtbottentvätt som enligt uppdrag skulle etableras 
inte har kunnat etableras. Det som har gått åt är pengar till stöd 
till de föreningar som driver båtbottentvättar i staden. 
 
 
§ 5 
Förvaltningschefen informerar  
Förvaltningschefen Marina Högland informerade om den dialog 
som sker med Hammarby Hockey angående den 
läktaranordning som föreningen anlagt på Kärrtorps IP. 
 
Den 26 oktober 2022 hade förvaltningen den första förening- och 
förbundsdialogen. Uppdraget kommer att återrapporteras i 
verksamhetsberättelsen. Dialogen var uppskattad och önskemål 
från föreningarna och förbunden är att fortsätta dialogen med 
förvaltningen.  
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§ 6 
Övrigt 
Hamid Ershad Sarabi (C), Bo Sundin m.fl. (M) och Hanna 
Wistrand (L) lämnar följande skrivelse: 
 
Skrivelse om fotbollstält 
Under det grönblå styret genomfördes stora satsningar på att 
öka möjligheterna för stockholmarna att idrotta året runt. Vi 
införde nolltaxa för all barn- och ungdomsidrott året om, tände 
upp på idrottsplatserna för spontanidrottare, slog rekord i antal 
snöröjda fotbollsplaner och utökade arbetet med att lägga 
isslingor under fotbollsplaner för att kunna använda dessa för 
skridskoåkning på vintern. 
 
I innevarande års budget har den grönblå majoriteten öronmärkt 
60 miljoner kronor för att bygga fyra stycken vintertält för 
fotbollsspel. Djurgårdens IF och Brommapojkarna har vintertält 
och vi ville genom att staden bygger tält komma fler föreningar 
till del. 
 
I februari 2022 fattades utredningsbeslut om uppförande av 
vintertält för fotboll. Enligt tidplanen i utredningsbeslutet skulle 
utredningsarbetet ha varit klart under Q2, produktion påbörjas 
Q3 och vara genomfört Q4 2022. 
 
Tidigt i utredningen konstaterade idrottsförvaltningen att det är 
komplicerat att uppföra vintertält och valde istället att utreda 
värmeslingor under fotbollsplaner för att på så sätt möjliggöra för 
fotbollsspel på vintern. På så sätt menar förvaltningen att det 
skulle kunna komma fler föreningar till del och att det skulle vara 
ett mer effektivt sätt att använda budgetmedlen om 60 miljoner 
kronor. Eftersom att året snart är slut är det viktigt att arbetet 
snabbt växlas upp och att värmeslingor kommer på plats så att 
de budgetmedel som avsatts för ändamålet används.  
  
Med anledning av ovan undrar vi: 
  

1. Vilka fotbollsplaner kommer att få värmeslingor i år? 
 

2. Hur kommer budgetmedlen att fördelas mellan planerna? 
 
 
Hamid Ershad Sarabi (C), Bo Sundin m.fl. (M) och Hanna 
Wistrand (L) lämnar följande skrivelse: 
 
Skrivelse om idrott i anslutning till skoldagen  
Det är viktigt att barn och unga rör på sig. Enligt 
Folkhälsomyndigheten bör barn och ungdomar vara fysiskt 
aktiva på en pulshöjande nivå i genomsnitt 60 minuter varje dag. 
Barn och ungdomar som rör på sig har en bättre psykisk hälsa 
och presterar bättre i skolan. Genom att skolor och föreningar 
samarbetar sänker vi trösklarna till fysisk aktivitet och ger barn 
och unga chansen att bli aktiva i en förening och få ta del av de 
många mervärden som föreningslivet erbjuder. Utöver den 
livsviktiga fysiska aktiviteten är föreningslivet en demokratiskola 
där barn och ungdomar från olika bakgrunder kan mötas, bli en 
del av samma lag och utvecklas tillsammans. 
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Forskning visar att barn från hushåll med låg inkomst är 
föreningsaktiva i mindre omfattning än barn från hushåll med 
högre inkomster. 2021 deltog 87 % av andelen ungdomar på 
Kungsholmen i föreningslivet. I Rinkeby-Kista var motsvarande 
siffra 41 %. Staden behöver samarbeta tätt med lokala 
föreningar för att sänka trösklarna till deltagande i föreningslivet. 
 
Stockholms stad och Djurgårdens IF påbörjade ett samarbete 
kring idrott på skolor hösten 2019. Under 2021 bedrevs 
verksamheten på 18 skolor och 7 616 aktiviteter genomfördes 
med totalt 93 468 deltagare. Vi vet att det finns fler mindre lokalt 
förankrade föreningar som kan och vill etablera samarbeten med 
skolor för att fler barn och ungdomar ska kunna röra på sig. 
 
Sedan 2021 har vi årligen öronmärkt ytterligare 2 miljoner, 
utöver det stöd som betalas ut till Djurgårdens IF, i 
idrottsnämndens budget för att utöka samarbetet mellan stadens 
skolor och olika delar av idrottsrörelsen. 
Dessvärre har det inte etablerats samarbeten mellan skolor i 
föreningar i den utsträckning som vi hoppats på. Innan 
sommaren uppmanades förvaltningen att arbeta mer aktivt för att 
etablera fler samarbeten mellan skolor och föreningar inför 
höstterminen. 
 
Med anledning av ovan undrar vi: 
  

1. Hur arbetar förvaltningen med att sprida information om  
stödet för idrott i anslutning till skoldagen? 

 
2. Vilka etablerade samarbeten har inletts mellan skola och 

föreningsliv sedan stödet infördes? 
 

3. Hur kommer idrottsförvaltningen att arbeta framöver för 
att fler samarbeten ska etableras?   

 
Beslut 
Nämnden beslutar att överlämna skrivelserna till förvaltningen 
för beredande. 
 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg
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